
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/15255.

Benyújtás dátuma: 2021-03-01 13:46

Parlex azonosító: SQ8BGYU70001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ungár Péter (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Zöld Párt (EGP) minap megjelent jelentése nagyon súlyos rendszerszintű problémákra
hívja  fel  a  figyelmet  az  agrártámogatások kapcsán.  A jelentés  bemutatja,  hogy a  Közép-Kelet-
Európa országaiban a Közös Agrárpolitika támogatásai országoktól függetlenül rendkívül sok, ám
hasonló problémával terheltek. Az anyag legfőbb megállapításai nem ismeretlenek azok számára,
akik  nyomon követik az agrártámogatásokkal  kapcsolatos  visszásságok és  rendszerproblémákat,
azonban ilyen egységbe szerkesztett és részletes anyag még nem készült.  Az oligarchák visznek
mindent:  A kormány  földpolitikájának  az  eredménye  a  földkoncentráció  erősödése,  2018-ra  a
„Földet  a  gazdáknak”  program  szlogenjei  ellenére  a  gazdálkodók  2,5%-a  rendelkezik  a
mezőgazdasági  területek  kétharmadával.  Az  uniós  agrártámogatások  hasonlóan  szélsőségesen
oszlanak el, a gazdák 10%-a viszi el a támogatások négyötödét.

Fentiekre  tekintettel  kérem  szíveskedjen  tájékoztatni,  hogy  miért  a  nagybirtokosi  rendszert
támogatja még mindig a magyar kormány, miért van az, hogy egyre kevesebben élnek meg ma
vidéken mezőgazdaságból? 

Válaszát várva.

Budapest, 2021.03.01.

Üdvözlettel,

Ungár Péter

LMP


